
گاه در فدراسیون کشتی  آرمان ملی: یک منبع آ
روسیه به خبرگزاری تاس گفت هیچ کشتی گیر 
شرکت  پاریس  المپیک  بازی های  در  روسی 

نخواهد کرد. 
 ماجرای تانک 

فروردین ماه سال جاری اتحادیه جهانی کشتی 
به فدراسیون کشتی روسیه اعلام کرده که کمیته 
بین المللی المپیک عبدالرشید سعدا... یف را از 
شرکت در مسابقات انتخابی منع کرده و جواز 
کو جمهوری آذربایجان را از  ورود به مسابقات با
او گرفته است. کمیته بررسی ورزشکاران بی طرف 
به اطلاعات جدیدی در مورد حمایت سعدا... 

یف از جنگ روسیه علیه اوکراین دست پیدا کرد که کمیته 
برای هر مسابقه وضعیت ورزشکاران بی طرف را مورد بررسی 
قرار می دهد. علیخان جبرئیل اف در وزن ۹۷ کیلوگرم به عنوان 
کو شرکت خواهد کرد. همچنین اتحادیه  نماینده روسیه در با
کو جبرییل اف  گر در با جهانی در گزارشی نیز اعلام کرد که ا
نتواند سهمیه بگیرد و از آن سو هم سعدا... یف شرایط مورد 
نظر IOC را برآورده کند، شاید او بتواند در استانبول که آخرین 
مسابقه گزینشی المپیک است، روی تشک برود. معیار و شرط 
کمیته بین المللی، اعلان بی طرفی نسبت به جنگ و برائت از آن 
است. پیشتر نیز با تصمیم اتحادیه جهانی کشتی، دارنده طلای 
جهان و المپیک نتوانست در رقابت های قهرمانی اروپا که در 
کشور رومانی شرکت کند و از فرودگاه این کشور نیز دیپورت شد. 
میخائیل مامیاشویلی رئیس فدراسیون کشتی روسیه در این 
خصوص تصمیم کمیته بین المللی المپیک را شرم آور خواند و 
اظهار کرد: تصمیمی که برای رد صلاحیت سعدا... یف از طرف 
کمیته بین المللی المپیک گرفته شده، تصمیم تاسف  برانگیزی 
بود. در حالی که آنها این کار را انجام می دهند، اتحادیه جهانی 
کشتی تمام تلاش خودش را انجام می دهد که بتواند یک 
تصمیم بهتری گرفته شود و به سعدا... یف کمک کند. تانک 
روسی پیش از این به دلیل شکست مقابل احمد تاج الدین 
اف و آسیب دیدگی، رقابت های جهانی ۲۰۲۳ بلگراد را از مرحله 
نیمه نهایی ادامه نداد تا کار کسب سهمیه المپیک به مسابقات 

گزینشی قاره ای موکول شود. 
 نامه دبیر

در  المپیک  بین المللی  کمیته  گهانی  نا تصمیم  پی  در 
خصوص عدم صدور مجوز به عبدالرشید سعدا... یف قهرمان 
چندین دوره کشتی آزاد المپیک و جهان، علیرضا دبیر رئیس 
فدراسیون کشتی ایران در نامه ای به رئیس اتحادیه جهانی این 
رشته نسبت به غیبت تانک روس ها در المپیک ابراز ناراحتی 
کرد. دبیر در نامه خطاب به نناد لالوویچ رئیس اتحادیه جهانی 
کشتی نوشت: بر این باور هستیم که تصمیم کمیته ملی المپیک 

در مورد سعداله یف، قطعا دخالت دادن سیاست در ورزش 
محسوب می شود و هیچ دلیل منطقی برای این محرومیت 
که ورزشکاران نیز درست به مانند همه  مردم  وجود ندارد، چرا
این حق طبیعی را دارند که از کشور و مردم خود حمایت کنند. 

 انتخابی 
اردیبهشت ماه گذشته رقابت های کشتی آزاد قهرمانی 
کشور روسیه با برگزاری دیدارهای نهایی ۶ وزن المپیکی در 
سالن ۱۱ هزار نفری LIVE Arena در نزدیکی مسکو برگزار و 
نفرات منتخب این تیم برای حضور در المپیک پاریس و 
جهانی اوزان غیرالمپیکی مشخص شدند. البته در ۴ وزن نیز 
نفرات برتر مسابقات کشوری باید یک مرحله دیگر رقابت کنند 
تا ملی پوش نهایی مشخص شود. گادجی مراد رشیدوف، 
کوف و آرتور نایفونوف آزادکاران ۶۵، ۷۴ و ۸۶  زائوربک سیدا
کیلوگرم برای حضور در قهرمانی کشور روسیه معاف بودند و باید 
با نفرات برتر مبارزه کنند. زائور اوگوئف دارنده مدال طلای وزن 
۵۷ کیلوگرم المپیک توکیو نیز امسال در یک وزن بالاتر کشتی 
گرفت و اول  شد تا با نفر اول وزن ۵۷ کیلوگرم رقابت کند. البته 
عبدالرشید سعدا... یف در حالی در این مسابقات حضور یافت 
که چند ماه پیش برای حضور در مسابقات کسب سهمیه قاره 
کو پایتخت جمهوری آذربایجان به دلیل مخالفت  اروپا در با
کمیته بین المللی المپیک حضور نیافت و به نظر می رسد او 
با وجود قهرمانی در روسیه، شانسی برای حضور در پاریس 

نداشته باشد، مگر آنکه اتفاقات دیگری رخ دهد. 
 تصمیم 

چون  شاخصی  ورزشکاران  المپیک  بین المللی  کمیته 
عبدالرشید سعدا... یف، قهرمان دو دوره المپیک و همچنین 
کوف، موسی یولیف و آرتور نایفونف را  زائور اوگوف، زائوربک سیدا
از حضور در بازی های المپیک محروم کرد. این کمیته همچنین 
گایف، عبدا...  از ناچین مونگوش، شمیل ممدوف، ارسلان با
گومد مرتضی علیف، ناتالیا مالیشوا،  قربانوف، آلن اوستایف، ما
کوا دعوت کرده بود در المپیک  آلینا کاسابیوا و الیزاوتا پتلیا

شرکت کنند ولی همه این ورزشکاران کناره گیری شان را 
از حضور در المپیک اعلام کردند. کشتی گیران روس که 
مورد تایید کمیته بین المللی المپیک قرار گرفته بودند 
نیز از شرکت در بازی های المپیک پاریس خودداری 
گاه در فدراسیون کشتی روسیه در  کردند. یک منبع آ
گفت وگو با خبرگزاری تاس این موضوع را تایید کرد. این 
تصمیم از سوی کمیته اجرایی فدراسیون کشتی روسیه، 
کادر مربیگری تیم ها و ورزشکاران گرفته شده است. 
کمیته اجرایی فدراسیون کشتی جلسه مفصلی را با کادر 
مربیگری تیم های ملی روسیه برگزار کردند و تصمیم 
گرفتند کشتی گیرانی که به این بازی ها دعوت شدند نیز 

از حضور در بازی های المپیک پاریس خودداری کنند. 
 بیانیه 

فدراسیون کشتی روسیه با اعلام شرکت نکردن تمامی 
کشتی گیران روسیه در بازی های المپیک پاریس در اعتراض 
به سیاست های کمیته بین المللی المپیک، بیانیه ای به شرح 
زیر منتشر کرد: هیچ ورزشکار یا مربی ای از کشور روسیه در 
رقابت های کشتی آزاد و فرنگی و زنان در المپیک پاریس حاضر 
نخواهد شد. ما دنباله روی سیاست های کمیته بین المللی 
المپیک برای مخدوش کردن روح ورزش روسیه نخواهیم بود. 
ما گزینش ناجوانمردانه کمیته بین المللی المپیک که بر مبنای 
از بین بردن اتحاد تیمی ما بوده است، قبول نمی کنیم. ما بر 
مبنای تمامی قوانین موجود سهمیه حضور در المپیک را در 
یک محیط جوانمردانه و ورزشی به دست آوردیم اما IOC یک 
مانع در مسیر سومین المپیک عبدالرشید سعدا... یف شد و 
کوف، اوگویف، اولویف و دیگر کشتی گیران ما نیز اجازه  به سیدا
حضور در المپیک را نداد. با این تصمیم، اتحادیه جهانی کشتی 
نیز رقابت های کشتی المپیک به عنوان معتبرترین رویداد را از 
دست داد. فدراسیون کشتی روسیه همیشه به دنبال شرایط 
برابر و عادلانه برای همه کشتی گیران بوده است. مطمئنیم که 
بیشتر کشتی گیران جهان نیز از ما حمایت می کنند. هر شخص 
عاقلی می فهمد که اعتبار المپیک به عنوان مهم ترین رویداد 
کنون زیر سوال رفته است و رقابت کشتی بدون  ورزشی جهان ا
روس ها ناقص خواهد بود، در غیاب ما خود کشتی گیران نیز از 
قهرمانی در المپیک مثل قبل خوشحال نخواهند شد. رئیس 
فدراسیون کشتی روسیه نیز در صحبت های خود اظهار کرد: 
این المپیک نیست، بلکه یک کاریکاتور از بازی های المپیک 
است. وی با اشاره به اینکه محروم شدن ستاره های رشته های 
مختلف مانند شنا و ژیمناستیک از حضور در المپیک مسخره 
است، گفت: هر وقت IOC اراده می کرد به فدراسیون ها دستور 
می داد و هر وقت لازم بود آنها را می ترساند. طبیعی است که 
فدراسیون ها هم نمی خواستند با IOC وارد چالش شوند و 

هرچه آنها می خواستند را انجام می دادند. 
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کشتی روسیه المپیک پاریس را تحریم کرد

گاریدو: بی صبرانه منتظر حضور 
 در مسابقات با پرسپولیس هستم

به گزارش سایت رسمی باشگاه پرسپولیس، 
خوان کارلوس گاریدو و دستیارش خاویر اولیوا 
روز شنبه در باشگاه پرسپولیس حضور پیدا 
کردند تا در نشستی با رضا درویش و حسین 
این  جریان  در  کنند.  پیدا  حضور  بادامکی 
نشست، ابتدا مدیرعامل پرسپولیس به سرمربی 
و مربی جدید پرسپولیس خوش آمد گفت. وی 
در ادامه ابراز امیدواری کرد؛ این حضور مقدمه 
یک همکاری خوب و ماجراجویی موفق باشد 
که نه تنها به ادامه موفقیت ها و کسب افتخارات 
در رقابت های داخلی بینجامد بلکه با حضور 
گاریدو و همکارانش، بلندپروازی پرسپولیس به 
صحنه رقابت های آسیایی نیز کشیده شود. در 
ادامه سرمربی اسپانیایی سرخپوشان نیز، ضمن 
تشکر از اعتماد باشگاه پرسپولیس و خیرمقدم 
مدیرعامل، اظهار داشت: برای من افتخار بزرگی 
است که سرمربی تیم محبوب و پرافتخاری چون 
پرسپولیس باشم که هوادارانی خاص دارد. من 
قبل از این یک بار در قالب سرمربی تیم العین 
امارات و برای بازی با استقلال به ایران سفر 
کرده بودم، ولی در این مدت فرصت داشتم، 
پرسپولیس، هواداران آن و جایگاهش را نزد مردم 
ایران و در فوتبال آسیا بشناسم. وی ادامه داد: 
من هم بی صبرانه منتظر حضور در مسابقات با 
پرسپولیس هستم و می دانم مردم ایران چقدر 

فوتبالی هستند. 

ویژه

گفتوگو

کارشناس  و  حمید درخشان پیشکسوت 
فوتبال در خصوص حاشیه های بیرانوند در تیم 

پرسپولیس صحبت کرد. 
    درباره صحبت های علیرضا بیرانوند در 
خصوص فسخ قرارداد با پرسپولیس و اینکه 
برخی پیشکسوتان خط می گیرند تا علیه وی 

صحبت کنند، چه نظری دارید؟
 همه کسانی که برای پرسپولیس بازی کرده و 
می کنند برای این تیم زحمت کشیدند و کسی 
منکرش نیست، اما جداشدن از تیم باید به 
شکلی باشد که شان باشگاه حفظ شود. رفتن 
محترمانه و نامحترمانه با هم فرق می کند. به هر 
دلیلی قصد جدایی از پرسپولیس دارید، جدا 
شوید ولی رفتن تان از تیم با احترام باشد. علیرضا 
بیرانوند قرارداد خود را یک طرفه فسخ کرده و از 
اختیاری که قانون به او داده استفاده کرده ولی 
همراه با حفظ جایگاه پرسپولیس جدا شود. نباید 
توهینی به باشگاه شود، فسخ قرارداد بیرانوند از 
نگاه هواداران و باشگاه کار قشنگی نبوده است. 
گر انتقادی به وی شده بابت نوع جدایی اش از  ا
تیم بوده و هیچ کسی هم به پیشکسوتان خط 
نمی دهد. آنها خود را هوادار تیم می دانند و همه 
پیشکسوتان قبول دارند بیرانوند برای تیم زحمت 
کشیده، اما وقتی برای دومین سال متوالی قرارداد 
را فسخ کردید، جایی برای بازگشت به تیم ندارید، 
خودتان هم متوجه شدید راه بازگشتی ندارید 
پس روبه روی دوربین می نشینید و معتقدید از 
پیشکسوتان تا رسانه ها و ادمین های کانال ها 
خط گرفته اند تا علیه ات صحبت کنند در حالی 
که هرگز به کار های خودتان فکر نکرده اید که با 
چه شرایطی از تیم جدا شده اید. بیرانوند دل 
هواداران پرسپولیس را برای دومین سال متوالی 
شکسته است. خود شما گفته بودی که با یحیی 
گل محمدی هماهنگ کرده تا برای آنکه باشگاه 
را تحت فشار قرار بدهد، قراردادش را یک طرفه 
فسخ کند و به استقلال برود. اسم چنین کاری را 
چه باید گذاشت؟ می توان گفت کار قشنگی بوده 
گر در  است؟ دسیسه علیه باشگاهی کردید که ا
آن بازی نمی کردید به شهرت امروز نمی رسیدید؛ 
یحیی گل محمدی را شریک جرم خودتان معرفی 
کردید؛ بعید می دانم گل محمدی در این دسیسه 

و مغلطه نقشی داشته است. 

درخشان: 
فسخ قرارداد بیرانوند 

از نگاه هواداران و 
باشگاه کار قشنگی نبود

ستاره والیبال ایتالیا المپیک را  
از دست داد

 ایسنا: تیم ملی ایتالیا اردوی آماده سازی 
خود را برای بزرگ ترین رویداد والیبال جهان آغاز 
کرده است. این اردو با حضور ۱۵ بازیکن زیر نظر 
دجورجی برگزار می شود. سایت والیبال ایتالیا 
خبر داد سیمون آنزانی یکی از مدافعان روی تور 
این تیم به دلیل مشکلات مربوط به سلامتش 
حضور در المپیک را از دست داد و اردوی تیم ملی 
ایتالیا را ترک کرد. دجورجی برای المپیک روی 
درخشش ستارگانش حساب باز کرده و به همین 
خاطر تمامی بازیکنان باتجربه را به اردوی تیم 
کرده است. یکی از والیبالیست های  دعوت 
دعوت شده سیمون آنزانی بود. او سال ها یکی 
کاپیتان  از ارکان تیم ایتالیا بوده و به عنوان 
دوم عملکرد خوبی داشته است. مصدومیت 
این ستاره ضربه بدی به ایتالیا برای بازی های 
المپیک خواهد بود. بر همین اساس لورنزو 
کورتزیا جایگزین آنزانی در این تیم می شود. پس 
از انجام آزمایشات دقیق تر روی آنزانی، مشخص 
شد که این مدافع ایتالیایی با مشکلات قلبی 
دست و پنجه نرم می کند و همین امر او را از 
حضور در مسابقات قهرمانی اروپا محروم کرده 
است. سرمربی تیم ملی ایتالیا با اشاره به غیبت 
این ستاره در المپیک گفت: این یک ناامیدی 

بزرگ برای ماست. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: سیاوش بختیاری زاده پیشکسوت تیم فوتبال استقلال 
اعتقاد دارد رقم قرارداد برخی از بازیکنان در بازار نقل وانتقالات به 
دلیل تبلیغات توخالی بالا رفته است. سیاوش بختیاری زاده درباره 
انتقاد هواداران تیم فوتبال استقلال از وضعیت نقل  وانتقالاتی  
این باشگاه اظهار داشت: هوادار برای هر باشگاهی مهم است، 
اما باید جذب بازیکن را بر عهده سرمربی و کادر فنی گذاشت. 
بنده نه به عنوان پیشکسوت، بلکه به عنوان هوادار باید به نظر 
سرمربی احترام بگذارم. باید اجازه بدهیم و شرایط را مهیا کنیم 
تا سرمربی بتواند در شرایط مناسب بهترین تصمیم را بگیرد. این 
موضوع از اصول و تفکرات فوتبال حرفه ای است. پیشکسوت 
تیم فوتبال استقلال در مورد رقم هایی که در نقل وانتقالات 
برای بازیکنان هزینه می شود، گفت: قطعاً بازیکن حرفه ای باید 
شرایط مالی مناسبی داشته باشد، اما چیزی که در نقل وانتقالات 
می بینم بخش زیاد آن به خاطر تبلیغات توخالی از سوی رسانه ها 
و فضای مجازی است. باشگاه ها تحت تأثیر همین مسائل 
بازیکنانی می گیرند که رقم قراردادشان واقعی نیست. بخشی از 
پول نقل وانتقالات به تبلیغات توخالی در رسانه ها برمی گردد. 
این مسأله در آینده نزدیک شرایط فوتبال نیمه جان ما را بدتر 
می کند. بختیاری زاده خاطرنشان کرد: من آن موقع که بازی 
می کردم روی خودم قیمت نمی گذاشتم، چون عاشقانه فوتبال را 
دوست داشتم. چیزی که الان می بینم بیشتر بازیکنانی که جابه جا 
گر تیم ها  می شوند از روی تأثیر دلال ها تیم ها را دگرگون می کنند. ا
ثبات داشته باشند دلال ها ضرر می کنند، چون از رفت و آمدهای 

بازیکنان است که سود می برند!

بیــنالمــلل
   سرمربی تیم ملی فوتبال آلمان با حضور در یک کنفرانس 
خبری درباره حذف تیمش از یورو ۲۰۲۴ و چالش های پیش روی 
گردانش در  گلسمان که شا مانشافت صحبت کرد. یولیان نا
مرحله یک چهارم نهایی مسابقات یورو ۲۰۲۴ با قبول شکست ۲ 
بر یک مقابل اسپانیا در جدالی ۱۲۰ دقیقه ای از دور این رقابت ها 
کنار رفتند و رؤیای شان برای قهرمانی در خانه نقش بر آب شد، 
بعدازظهر دیروز )شنبه( با حضور در یک کنفرانس خبری در حالی 
که اشک در چشمانش حلقه زده بود، گفت: سخت دارم خودم را 
نگه می دارم که گریه نکنم چون شب خیلی احساسی بود. همیشه 
گفته ام که ما در تیم ملی آلمان به این نیاز داریم که مردم مان پشت 
تیم باشند. از ماه مارس به بعد، واضح بود که هواداران چیزی 
حس می کردند. ما تصمیماتی گرفتیم )اشاره به ایجاد تغییرات در 
ترکیب مانشافت( که هرکسی نمی توانست چنین تصمیماتی بگیرد 
و مردم هم حس کردند که ما دنبال ایجاد تغییرات هستیم. دوست 

داشتیم که چیز بیشتری به این هواداران 
می دادیم. سرمربی ۳۶ ساله تیم ملی 
فوتبال آلمآنکه تا سال ۲۰۲۶ هدایت 

این تیم را برعهده خواهد داشت، 
درباره چالش پیش روی تیمش 

اظهار داشت: لیگ ملت های اروپا 
تورنمنتی است که ما می توانیم 
در آن به قهرمانی برسیم. ما باید 

رویکردی متفاوت به آن نسبت 
به بازی های دوستانه داشته باشیم. ما 

در سال ۲۰۲۵ بازی های مهمی در مرحله 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ را پیش رو خواهیم 

داشت و سپس خود جام جهانی. ما اهداف بزرگی 
داریم و می خواهیم از لیگ ملت ها برای پیشرفت 
هرچه بیشتر خود استفاده کنیم. وی همچنین 
در مورد انتخاب جانشین تونی کروس که جمعه 
شب گذشته آخرین بازی ملی اش را انجام داد، 

خاطر نشان کرد: ما کار دشواری برای انتخاب 
جانشین کروس آنهم یافتن بازیکنی که همان 

کیفیت را داشته باشد، خواهیم داشت.

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

که  در نقل و انتقالات زمستان ۱۴۰۲ بود 
باشگاه اورنبورگ روسیه تصمیم گرفت محمد 
قربانی، هافبک دفاعی سپاهان را به خدمت 
بگیرد. بازیکنی که در ۲۲ سالگی یک میلیون 
یورو به سپاهان سود رساند و البته به روسیه 
رفت و برای اورنبورگ هم بازی های کم نقصی 
ارائه داد. حالا قربانی به واسطه حضور در ترکیب 
اورنبورگ، هم در ترکیب تیم ملی به میدان رفته و 
هم با پیشنهادهای جذابی مواجه شده است. 
یک تیم فرانسوی و البته چند باشگاه قدرتمند 
روسی برای جذب قربانی اقدام کرده اند اما 
درخواست ۳ میلیون یورویی اورنبورگ برای 
فروش این بازیکن ایرانی باعث شده تا فعلاً 
انتقالی انجام نشود. احتمالا دیر یا زود شاهد 
حضور قربانی در تیمی بهتر و معتبرتر خواهیم 
بود. خودش می گوید شاید نیم فصل لیگ 
روسیه زمان مناسبی برای این انتقال باشد. 
گفت وگو با لژیونر ایرانی لیگ روسیه پیش روی 

شما است. 
 چند ماه است که به لیگ روسیه رفته ای و 
آنجا برای اورنبورگ بازی می کنی. لیگ روسیه 
چه خصوصیاتی دارد و آیا با آنها هماهنگ 

شده ای؟
قبل از اینکه بتوانم برای اورنبورگ بازی کنم، 
فکر نمی کردم سطح لیگ روسیه اینقدر بالا 
کیفیتی اینجا حضور دارند و  باشد. بازیکنان با
هر کدام شان رزومه  بزرگی دارند. به خصوص 
کشورهایی  آمریکای جنوبی و  از  بازیکنانی 
نظیر اروگوئه، شیلی، آرژانتین و برزیل. خیلی 
از تیم های قوی بازیکنان ملی پوشی از این 
کشورها در اختیار دارند که به بالا رفتن کیفیت 

لیگ روسیه کمک می کنند. 
   در مقایسه با لیگ ایران چطور؟ آیا لیگ 

روسیه وجه تشابهی با ایران دارد؟

واقعاً این ۲ لیگ با هم قابل مقایسه نیستند. 
لیگ ایران شرایط خاص خودش را دارد و روسیه 
. در روسیه بازیکنان تدافعی،  هم همین طور
فیزیکی، قدرتی و دونده هستند و در خط جلو 
مسابقات  سرعتی.  و  تکنیکی  باهوش،  هم 
فیزیکی است و این مسأله خیلی به بازیکنان 
فشار می آورد. قطعاً بازیکنان جوانی مثل من 
می توانند در لیگ روسیه پیشرفت کنند و با 
تجربه ای که به دست می آورند به تیم های بهتر 

و لیگ های معتبرتر بروند. 
   حدود ۵ ماه است که در اورنبورگ حضور 
داری و اینقدر خوب ظاهر شده ای که گویا 
پیشنهادهای مهمی هم به دستت رسیده. 

در این مورد صحبت می کنی؟
اوایل دقایق کمی بازی می کردم اما خیلی زود 
به ترکیب اصلی رسیدم و حتی برای اورنبورگ 
گل هم زدم. الان هم چند پیشنهاد خوب به 
باشگاه رسیده اما فعلاً تصمیمی در این رابطه 

گرفته نشده است. 
   از چه تیم هایی؟ یکی از آنها فرانسوی 

است؟
یک تیم فرانسوی مرا می خواهد اما واقعیتش 
اسمش را از باشگاه سوال نکرده ام. در لیگ 
روسیه هم زسکا مسکو و دینامو مسکو برای 
سر  بر  اما  کرده اند  نامه نگاری  من  جذب 

رضایتنامه توافقی به دست نیامده است. 
   چرا؟ مگر اورنبورگ چقدر پول رضایتنامه 

می خواهد؟
رقم  هستم،  جریان  در  من  که  جایی  تا 

رضایتنامه ام را ۳ میلیون یورو تعیین کرده اند. 
   قربانی را ۵ ماه قبل یک میلیون یورو 
خریدند و حالا ۳ برابر پول می خواهند تا به 

باشگاهی دیگر بفروشند؟
خب فوتبال همین است و یکی از راه های 

حیات باشگاه ها فروش بازیکن و کسب درآمد از 
این راه است. اورنبورگ هم برنامه ریزی سالیانه 
دارد و همیشه بازیکنان جوان را می خرد و پول 
خوب هم برای جذب شان می دهد اما مدتی 
بعد آنها را با ارقام بالاتر به فروش می رساند. برای 
رضایتنامه من هم یک میلیون یورو به سپاهان 
پرداختند و حالا هم می خواهند درآمدزایی 

کنند. 
   فکر می کنی در اورنبورگ بمانی یا همین 

تابستان راهی تیم جدید می شوی؟
۲۰ روز دیگر اولین بازی ما در لیگ روسیه برگزار 
می شود و باید ببینیم چه اتفاقاتی رخ خواهد 
داد. حداقل تا نیم فصل می مانم و بعد با نظر 

باشگاه شاید جدا شوم و به تیم دیگری بروم. 
   سردار آزمون سال ها در روسیه حضور 
داشت و حتی عنوان بهترین گلزن خارجی 
آورد.  را به دست  کشور  این  تاریخ لیگ 

روس ها درباره او چه می گویند؟
اینجا سردار را خیلی قبول دارند و جزو بهترین 
بازیکنانی بوده که در لیگ روسیه حضور داشته 
است. وقتی مرا می بینند سراغ سردار را می گیرند 
و می پرسند در رم می ماند یا نه؟ به خصوص 
بازیکنان خودمان که همگی از او به عنوان 
یک فوتبالیست قابل و توانا یاد می کنند. در 
کل روس ها ذهنیت بسیار خوبی نسبت به 

سردار دارند. 
   حضور در اورنبورگ برای تو خوش یمن 

بود و در ترکیب تیم ملی هم بازی کردی.. 
خوشبختانه توانستم با عملکردم نظر مثبت 
آقای قلعه نویی را جلب کنم. باید از اعتماد 
او تشکر کنم. ۲ بازی ثابت مقابل هنگ کنگ 
و ترکمنستان انجام دادم و برابر ازبکستان 
هم حدود ۲۰ دقیقه در زمین بودم. امیدوارم 
عملکردم مورد رضایت کادرفنی تیم ملی قرار 

گرفته باشد. 
   با مصدومیت سعید عزت اللهی شماره 
۶ را هم پوشیدی. با او در این رابطه صحبت 

کردی؟
متأسفانه عزت اللهی این اردو را به دلیل 
مصدومیت از دست داد و من هم مجبور شدم 
شماره ۶ را بپوشم. قبل از بازی با هنگ کنگ 
هم دیدم که عزت اللهی استوری گذاشته بود. 
پیام گذاشتم و از او برای پوشیدن شماره ۶ 

رخصت گرفتم. 
جام جهانی  مقدماتی  قرعه کشی     
، امارات،  ۲۰۲۶ هم انجام شد و ایران با قطر
در  کره شمالی  و  قرقیزستان  ازبکستان، 
یک گروه قرار گرفت. نظرت درباره این گروه 

چیست؟
الان دیگر تمام تیم های آسیایی پیشرفت 
کرده اند. شما هنگ کنگ را مقابل ما دیدی که 
چقدر تیم خوبی شده  است. یا رقبایی که به 
مصاف کره جنوبی و ژاپن رفتند. اصلاً به جام 
ملت های آسیا نگاه کنید. کسی تصور نمی کرد 
اردن از گروهش بالا برود اما تا فینال مسابقات 
پیش رفت. بازی های سختی پیش رو داریم و 
باید به تک تک آنها اهمیت بدهیم و حریفان را 

دست کم نگیریم. 
   پیش بینی ات از صعود؟ می توانیم یکی 
از ۲ تیمی باشیم که مستقیم به جام جهانی 

۲۰۲۶ می رود؟
فوتبال قابل پیش بینی نیست اما بازیکنان 
کیفیت و کادرفنی مجربی داریم و هدف همه  با
صعود به جام جهانی است. آقای قلعه نویی 
همیشه در جلسات و رختکن به ما می گوید که 
فکرتان فقط نباید صعود به جام جهانی باشد 
بلکه باید به حضور در دور دوم این تورنمنت هم 

نگاهی داشته باشید. 

فرصت به گاریدو 

گاریدو به عنوان سرمربی جدید پرسپولیس معرفی شد. سرمربی 
خارجی که برای اولین بار به ایران آمده، قابل قضاوت نیست. 
اینکه در گذشته چندین بار در تیم های مختلف اخراج شده، 
دلیل بر این نیست که در پرسپولیس هم اخراج می شود. باید به 
این مربی فرصت داد تا در تیم جا بیفتد. بالاخره پرسپولیس تیم 
محبوبی است و جایگاه ویژه ای در میان هواداران دارد. وقتی این 
سرمربی حس کند که تیمش جایگاه ویژه ای نزد طرفداران دارد و 
حامیان زیادی در هر بازی پشت تیمش هستند، اندیشه های وی 
شکوفا می شود. به نظرم او می تواند با پرسپولیس قهرمان لیگ 
برتر شود ولی انتظار قهرمانی در آسیا را نباید از وی داشت. در مورد 
نقل و انتقالات باشگاه باید بگویم برخی از بازیکنان آینده نگری 
می کنند و ترابی هم تصمیم گرفت تا از پرسپولیس برود. بالاخره 
این تصمیمی است که کار او را برای فصل بعد دشوار می کند، 
چون بازی کردن مقابل هواداران تیم سابق آن هم پرسپولیس، 
خیلی سخت است. اسماعیلی فر عجله کرد و حالا می خواهد 
برگردد ولی وقتی قرارداد خود را با تیم دیگری امضا کرده یعنی 
دلش با تیم نبوده که پای قرارداد را امضا کرده است. اینکه با تیم 
قهرمانی به دست آورده اند، باید به آنها کمک می کرد تا بمانند و 
کتور فرصت حضور در  در لیگ نخبگان آسیا بازی کنند ولی در ترا
آسیا را ندارند. علیرضا بیرانوند پارسال قرارداد خود را فسخ کرد و 
گر مدیریت باشگاه سراغ او  باشگاه اشتباه کرد که سراغ او رفت. ا
نمی رفت، با پای خودش بازمی گشت، چون هدف او استقلال 
گر علی پروین سرمربی  نبود و نقشه داشت قرارداد بهتری ببندد. ا
تیم بود اصلاً نمی گذاشت بیرانوند برگردد ولی دنبال او رفتند، آمد 
و به مقاصد مالی خودش رسید. امسال دوباره همان کار را تکرار 
کرد و منتظر بود باز هم باشگاه سراغش برود، اما این اتفاق نیفتاد 
و حالا پشیمان شده و می خواهد یک جوری حق به جانب حرف 
بزند ولی بهترین تصمیم مخالفت با بازگشت اوست. راه بدهند که 
بیرانوند بازگردد، سال آینده دوباره همین بازی را در می آورد. اسم 
این تیم پرسپولیس است و زمانی تمام بازیکنان درون زمین سابقه 
بازی ملی داشتند، پس یک ملی پوش هم برود، مشکلی نیست، 

بهتر از او درون دروازه پرسپولیس قرار می گیرد. 

ابراهیمی ناصر
کارشناسفوتبال

قربانی: دینامو، زسکا و یک تیم فرانسوی مرا می خواهند 


